
 

Bijdrage debat programmabegroting 2018-2021 

 
Voorzitter, 
 
De raad behandelt vandaag de begroting 2018-2021. Het is de laatste begroting van dit college. 
Volgend jaar zit hier een college met weer een mandaat voor 4 jaar. De ChristenUnie wil daarom aan 
de ene kant terugkijken, maar zeker ook vooruitkijken. 
 
We (CDA, GB en ChristenUnie) zijn in 2014 aan dit college begonnen met als titel ‘kijken in kansen’. In 
onze eerste bijdrage bij de, toen nog vjn/ kaderbrief, stond werkgelegenheid en de overheveling van 
de WMO, jeugdhulp en participatiewet naar de gemeente met ingang van 1 januari 2015 centraal. 
Maar ook de investeringen waren dominant aanwezig. Althans het niet doorgaan van een aantal 
investeringen ivm met slechte financiële vooruitzichten. 
 
Eerst maar even over de werkloosheid. Deze is gedaald van 14,6% (2014, bijna 5 % boven landelijk 
gemiddelde) naar 9,3% eind 2016,zelfs onder het landelijk gemiddelde van 9,9%. Een spectaculaire 
daling met ruim 5%. Als het gaat om het welbevinden van mensen in Hoogeveen, is werk een 
belangrijke parameter.  
 
3D’s sociale domein 
Een andere grote uitdaging in 2014 lag bij de overheveling van delen van het sociale domein van het 
rijk naar de gemeente. WMO, jeugdzorg en participatiewet. Het college heeft altijd gezegd dat de 
zorg door moet gaan. Hoe dat dan aan de achterkant geregeld wordt, zien we later wel. Dit heeft 
gewerkt. Met soms heftige discussies met de accountant op de  koop toe. 
Het is altijd lastig om de kwaliteit te meten in het sociale domein. Voor onze fractie is daarbij het  
klanttevredenheidsonderzoek 2015  (WMO) een heel belangrijke parameter. Over 2015 scoort 
Hoogeveen hierin bovengemiddeld (In Drents verband, maar ook landelijk). Daarnaast zijn er diverse 
nieuwe initiatieven, gericht op preventie en ouderen-zorg. Onze fractie vindt dit een goede 
ontwikkeling. Een ontwikkeling die ook doorgezet moet worden. In het belang van hen die zorg nodig 
hebben. Hoogeveen wordt vaak genoemd en als voorbeeld gesteld, zowel voor WMO als jeugdzorg. 
(bruggetje naar jeugd) 
 
Ook tav  de jeugdhulp en jong Hoogeveen zijn wij op de goede weg. Wij denken daarbij nog aan de 
behandeling van de nota Jeugdhulp 2 weken geleden, waarin door enkele fracties wel een aantal 
kritische noten werden gekraakt. Terecht gaf het college  daarbij aan het belang van het kind voorop 
te stellen, in zijn/haar context, zeg maar; gezin. Maar ook om de verbinding tussen organisaties 
rondom het kind en de jeugdhulp te versterken.  Verder zijn wij blij met de ontwikkelingen  zoals het 
kindpakket en High Five. Met visie moeten we deze beweging verder steunen.  
 
Zijn er dan in het sociale domein geen verbeteringen mogelijk? Natuurlijk wel. Een zorgpunt blijft de 
administratieve last voor zorgorganisaties. De uren die hiermee gemoeid zijn, kunnen niet besteed 
worden aan directe zorgverlening. We vragen het college alert te blijven om de administratieve last 
voor zorgorganisaties  te verlichten. (Uitgaan van vertrouwen. ) 
 
Ook zien we uit de tussentijdse (financiële) rapportage dat door ontwikkelingen van de zorgvraag in 
relatie tot korting op de budgetten dat de overschotten veranderen in tekorten.  De zorg en de 
zorgvraag moeten voorop blijven staan. Niet waar heeft men recht op, maar wat men nodig heeft om 
te kunnen participeren in de maatschappij. Alertheid is en blijft geboden, nog verder vorm geven aan 
transformatie is noodzakelijk.  



 
Voorzitter, ‘de ChristenUnie  wil bouwen aan een samenleving waarin elk leven waardevol is, waarin 
we omzien naar elkaar en waarin we tegenstellingen verkleinen. We willen werk maken van een 
hoopvolle toekomst voor onze kinderen (onder meer door een ambitieus klimaatbeleid)’. Woorden 
van de politiek leider van de ChristenUnie, Gert-Jan Segers. Beter kan onze fractie het niet zeggen.  
 
Duurzaamheid 
Vorig jaar is een motie ingediend om meer werk te maken van onze duurzaamheiddoelstellingen. De 
motie is uitgevoerd en onlangs is de raad bijgepraat mbt de ontwikkelingen op gebied van 
Duurzaamheid in Hoogeveen; de Groene draad. Vele goede zaken zijn ingang gezet. Maar helaas 
moeten we constateren dat de duurzaamheiddoelstellingen voor 2020 (overheidsgebouwen 
energie/CO2 neutraal) niet realistisch meer zijn. Zoals ook tijdens de presentatie van de Groene 
Draad is gezegd: onze ambitie is OK, maar we zullen de realisatie moeten opvoeren. De 
inspanningsverplichting blijft. Tot nu toe wordt veel werk gemaakt van slimme oplossingen. Maar we 
ontkomen er misschien niet aan om ook meer te gaan investeren in duurzaamheid. In de begroting is 
een eerste aanzet gegeven, terecht. Maar als we het over ambities hebben, dan mag het wel wat 
meer. Hoe betrekken we bedrijven bij de doelstellingen bv. Maar misschien moeten we wel anders 
aankijken tegen investeringen (kom ik zo op terug).  
 
Investeringen 
Voorzitter we ontkomen er niet aan om iets over de investeringen te zeggen. De ChristenUnie gaat 
graag het debat aan over de investeringen. Wij willen een gemeente zijn met gezonde ambities. 
Maar er zijn een aantal zaken niet opgenomen in de investeringsbegroting. Denk aan de Tamboer, 
mogelijk de ijsbaan (na gisteren weer een forse stap dichterbij), Science Drenthe. Past dit allemaal 
nog in de financiële kaders zoals wij die hebben afgesproken in dit huis. Het is goed om deze 
discussie te parkeren voor het najaar, maar is wel noodzakelijk. Zijn al onze financiële kaders wel zo 
relevant en volledig?  Een punt dat nu niet wordt meegenomen is bv de terugverdientijd van 
investeringen. M.a.w. welke voordelen komen terug in de exploitatie. Denk bijvoorbeeld aan 
investeringen in duurzaamheid, welke zichzelf terugverdienen. Daar moeten we nog eens goed naar 
kijken.  
Wij haken overigens aan bij de vragen van GB mbt de trainingsvelden in de dorpen. 
 
Afsluiting 
Voorzitter ik kom tot een afronding. De ChristenUnie kan instemmen met de lijn die het college inzet 
met deze begroting. Blijvend investeren in Jong Hoogeveen, door ontwikkelen van de transformatie 
sociaal domein. Wat betreft duurzaamheid mag nog wel eens creatief gekeken worden naar andere 
mogelijkheden. En in het najaar gaan wij graag de discussie aan met de raad ten aanzien van de 
financiële parameters. 
De ChristenUnie wenst het college en raad, daarbij Gods zegen toe.  


